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مدیر جهاد کشاورزی شهرستان ارسنجان:

 کارگاه آموزشی مبارزه با علف های 
هرز در ارسنجان برگزار شد

 

 

مدیر جهاد کشاورزی شهرستان ارسنجان از برگزاری کارگاه 
جویژه  و  گندم  مزارع  هرز  علف های  با  مبارزه  آموزشی 
کارشناسان مروج پهنه و یاوران تولید این شهرستان خبر داد.
خرمی  حسینی  ناصر  سید  یزدانی:  داور  خبری/  سرویس 
گفت: در این دوره آموزشی نحوه شناسایی علف های هرز، 
مراحل رشد و نمو فیزیولوژیکی، شیوه خسارت، زمان مبارزه 
و انواع روش های مبارزه با علف های هرز رایج مزارع گندم 

و جو آموزش داده شد.
وی با بیان اینکه در سال زراعی جاری بالغ بر ۳۵۰۰ هکتار 
دیم  جو  هکتار   ۵۰۰۰ و  آبی  جو  هکتار   ۳۰۰۰ آبی،  گندم 
مهم ترین  کرد:  ابراز  است  شده  کشت  شهرستان  این  در 
علف های مزارع گندم و جو در ارسنجان شامل علف های هرز 
و چچم  فالاریس  دره، جوحشی،  یولاف، جو  برگ  باریک 
و علف های هرز پهن برگ ترب گاوی، پیچک، خاکشیر، 

تلخه و ماشک هستند.
مبارزه  و  مزرعه  بهداشت  بهزراعی،  اصول  رعایت  وی، 
شیمیایی را سه روش اصلی مبارزه با علف های هرز برشمرد و 
افزود: شخم مرطوب، بوجاری بذر، تاریخ کاشت، تهیه بستر 
مناسب، آبیاری )نوار تیپ و کشت روی پشته های بلند( و 
تغذیه مناسب، مهم ترین اصول بهزراعی است که در کاهش 

جمعیت علف های هرز این مزارع مؤثر هستند.
وی خاطرنشان کرد: نظافت مزرعه و کنترل ادوات کاشت، 
و کنترل علف های  بادشکن  ایجاد  دام،  از چرای  جلوگیری 
کم هزینه  و  بهداشتی  روش های  جمله  از  مزارع  حاشیه  هرز 

برای کنترل علف های هرز هستند.

زرین دشت
مدیر بنیاد مسکن شهرستان زرین دشت

خبر داد؛

بهره برداری از 122 واحد 
مسکن محرومان و نیازمندان 

در شهرستان زرین دشت
در  اینکه  بیان  با  زرین دشت  شهرستان  مسکن  بنیاد  مدیر 
سال جاری 122 واحد مسکن نیازمندان و محرومان در این 
واحدهای  این  داشت:  اظهار  رسید  بهره برداری  به  شهرستان 
میلیارد   ۶۰ از  اعتباربیش  و  پرداختی  تسهیلات  با  مسکونی 
ریال و کمک بلاعوض با اعتباری بیش از ۳۷ میلیارد ریال 
به مددجویان تحت حمایت کمیته امداد امام خمینی )ره( در 

این شهرستان واگذار شده است.
بنیاد  عمومی  روابط  از  طلوع  روزنامه  دریافتی  گزارش  به 
مسکن استان فارس، مهندس مهرداد کاوه مدیر بنیاد مسکن 
شهرستان زرین دشت که از سوی مدیرکل کمیته امداد امام 
این  قرار گرفت در حاشیه  تقدیر  فارس مورد  خمینی )ره( 
از  نمادین  صورت  به  مسکونی  واحد  یک  افزود:  مراسم 
طرح های یاد شده با حضور دکتر بذرافشان مدیرکل کمیته 
امام جمعه حاجی آباد، شهرپیر و  امام خمینی فارس و  امداد 

مدیران برخی از ادارات به بهره برداری رسید.
بنیاد مسکن برای خانه دار شدن مددجویان  وی اضافه کرد: 
کمیته امداد از هیچ کوششی فروگذار نمی کند و همه تلاش 
مدیران و کارشناسان بنیاد بر این است که بیشترین خدمات 
نیازمندان و محرومان جامعه  به  بهترین شیوه و روش  به  را 

داده شود.
شهرهای  در  مشارکتی  مسکن  واحد   290 ساخت  از  وی 
حاجی آباد – شهرپیر و دبیران در حوزه مسکن شهری خبر 
داد و گفت: زیرسازی و آماده سازی زمین روستایی توسط 
امور ماشین آلات بنیاد مسکن انقلاب اسلامی فارس به متراژ 
ریال،  میلیارد  بریک  بالغ  اعتباری  با  مترمربع  هزار   250
 15 بر  بالغ  اعتباری  با  روستا   8 در  محله ای  پارک  احداث 
میلیارد ریال و تشکیل پرونده صدور رأی و صدور سند 200 
فقره سند روستایی و شهری با همکاری اداره ثبت اسناد و 
املاک شهرستان زرین دشت از دیگر فعالیت های شاخ صدر 
پرداخت  همچنین  کاوه  مهرداد  است.مهندس  شهرستان  این 
قالب طرح ویژه و حوادث  احداثی در  فقره تسهیلات   500
به روستاها و شهرهای زیر 25 هزار نفر جمعیت با اعتباری 
تسهیلات  فقره  پرداخت 1100  و  ریال  میلیارد  بر 250  بالغ 
از  را  تومان  میلیارد   18 بر  بالغ  اعتباری  با  مسکن  تعمیرات 

فعالیت های بنیاد مسکن در سال گذشته دانست.
مسکن  بنیاد  اعتبارات  و  وام  کارشناس  عسکرزاده  مهندس 

زرین دشت نیز در این مراسم مورد تقدیر قرار گرفت.

نی ریز

مدیر جهاد کشاورزی شهرستان نی ریز:

نی ریز قطب نهالستان 
استان فارس است

مدیر جهاد کشاورزی شهرستان نی ریز با بیان اینکه در حال 
تولید  و  مجوزدار  نهالستان  ده  بودن  دارا  با  نی ریز  حاضر، 
نهالستان  قطب  مثمر،  نهال  اصله  یک میلیون  از  بیش  سالانه 
فارس است؛ گفت: توصیه می شود کشاورزان نهال مورد نیاز 
خود را از نهالستان های مجوزدار تأمین و در خرید آن کاملًا 

دقت کنند.
به گزارش به گزارش دریافتی روزنامه طلوع از روابط عمومی 
مدیریت جهاد کشاورزی شهرستان نی ریز، علیرضا بصیری 
می شود  گفته  نهالستانی  به  مجوزدار  نهالستان  کرد:  تصریح 
که مدارک لازم برای صدور مجوز توسط موسسه »تحقیقاتِ 
نهال های  و  داراست  را  نهال کشور«  و  بذر  و گواهی  ثبت 
شناسه دار دارای مشخصات فیزیکی استاندارد از جمله قطر و 
ارتفاع مناسب، ریشه سالم و کافی، ارقام شناخته شده تجاری 
و پرمحصول، تک شاخه و دارای گواهی بهداشت از مدیریت 

حفظ نباتات هستند.
در  تولیدی  نهال های  روی  بر  که  آنجا  از  وی؛  گفته  به 
نهالستان های مجوزدار، برچسب یا به اصطلاح شناسه نصب 
می شود؛ ازاین رو تولیدکننده نهال علاوه بر کیفیت، مسئولیت 
در  اما  است،  گرفته  عهده  به  نیز  را  رقم  و  گونه  اصالت 
نهالستان های سنتی که »نهال فاقد شناسه«، تولید می شود و یا 
در دکه های فروش حاشیه خیابان ها که به فروش نهال بدون 
برچسب اقدام می کنند، صاحب نهالستان و یا فروشنده نهال، 

مسئولیتی در مورد سلامت و اصالت نهال به عهده نمی گیرد.

استان بوشهراستان بوشهر
مدیرکل منابع طبیعی بوشهر:

۴۳ هکتار از حریم ۶۰ متری دریا 
در استان بوشهر رفع تصرف شد

 
گفت:  بوشهر  استان  آبخیزداری  و  طبیعی  منابع  مدیرکل 
پس از دستور بیستم بهمن ماه امسال رئیس جمهور برای رفع 
در حریم ۶۰  اشخاص حقیقی  و  دولتی  تصرف دستگاه های 
متری دریا با درخواست دادستانی تاکنون هشت کیلومتر و 
۱۴۵ متر به مساحت ۴۳ هکتار از نوار ساحلی این استان رفع 

تصرف شده است.
غلامرضا منتظری در گفت و گو با ایرنا افزود: دستور اخیر 
و  دولتی  دستگاه های  تصرف  رفع  زمینه  در  رئیس جمهور 
اشخاص حقیقی در حریم ۶۰ متری دریا  به تمامی دستگاه های 
این  اراضی  چنانچه  است  کرده  تکلیف  قوه  سه  تابع  دولتی 
حریم را در تصرف دارند، نسبت به آزادسازی آن اقدام کنند
وی بیان کرد: بیشترین آزادسازی حریم ۶۰ متری دریا در 
استان بوشهر در شهرستان های کنگان به طول سه کیلومتر و 
۳۳ متر و مساحت ۱۶.۳ هکتار و دیر به طول ۲ کیلومتر و 
۸۴۰ متر با ۱۶.۹ هکتار و کمترین آمار نیز با ۶۹ متر طول 
و ۲ هزار و ۵۰۷ مترمربع مساحت مربوط به شهرستان دیلم 

است.
مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان بوشهر با اشاره به 
با  از آزد سازی حریم ۶۰ متری دریا گفت:  رضایت مردم 
توجه به اینکه مخاطب رئیس جمهور همه دستگاه های دولتی 
هستند می طلبد دستگاه ها در این مورد اقدام و همکاری لازم 

با این اداره کل داشته باشند.
وی از حمایت قاطع استاندار، دادستان و همه مراجع قضایی، 
نظامی، انتظامی و دستگاه های ذیربط در استان بوشهر که در 

این اقدام سهیم بوده اند، تشکر و قدردانی کرد
مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان بوشهر اظهار داشت: 
این میزان آزادسازی حریم ۶۰ متری دریا در قالب ۲۲ فقره 
دستگاه های  به  مربوط  بیشتر  و  شده  انجام  بوشهر  استان  در 

دولتی و پتروشیمی ها  است.
منتظری یادآور شد: در زمان حاضر بیشتر مساحت حریم ۶۰ 
که  بخش هایی  تنها  و  شده  آزادسازی  استان  در  دریا  متری 
مربوط به دستگاه های نظامی و دستگاه هایی که به دلیل داشتن 
تأسیسات مرتبط با دریا مجوز لازم دارند، است که به وزارت 

کشور برای تصمیم گیری نهایی اعلام شده است.
وی با اشاره به این که منابع طبیعی استان بوشهر همواره برای 
سال های  در  افزود:  است،  کرده  تلاش  سواحل  از  حفاظت 
گذشته ۳۶ مورد به مساحت ۱۴۴ هکتار از تصرفات اشخاص 
حقیقی در حریم ۶۰ متری دریا شناسایی و تشکیل پرونده 
با صدور رأی  به مساحت ۴.۴ هکتار  مورد آن  شد که ۱۸ 
احکام  صدور  منتظر  نیز  مابقی  و  شده  تصرف  رفع  دادگاه 
قضایی است.به گفته منتظری ۸۵ پلاک ساحلی در حریم ۶۰ 
متری دریا در استان بوشهر  به مساحت ۲ هزار و ۹۱۲ هکتار 
واقع شده است که برای ۷۹ پلاک به مساحت ۲ هزار و ۷۳۲ 
هکتار سند تک برگ صادر شده و ۶ پلاک باقی مانده نیز 

تثبیت انجام و صدور سند در دست اقدام است.

سخنگوی شورای شهر بوشهر خبر داد؛

اختصاص ۵۰۰ متر زمین برای 
احداث خانه امید بوشهر

سخنگوی شورای شهر بوشهر از موافقت شورا با خرید زمین 
نیروگاه اتمی در خیابان امام خمینی )ره( و اختصاص زمین 

جهت احداث خانه امید در پارک شغاب خبر داد.
به گزارش ایسنا، ایمان زندی نیا بابیان اینکه تعدادی از ادارات 
ساختمان  و  درمانی  مراکز  بانک ها،  استانداری،  جمله  از 
شهر  )ره(  خمینی  امام  خیابان  در  تجاری  مراکز  پزشکان، 
باعث  موضوع  همین  کرد:  اظهار  است،  شده  مستقر  بوشهر 
تا این خیابان به یکی از پرترددترین خیابان های شهر  شده 
تبدیل شود و کمبود پارکینگ در این خیابان به یک معضل 

جدی تبدیل شده است.
حل  موضوع  ششم  شورای  ابتدای  از  افزود:  ادامه  در  وی 
پارکینگ خیابان امام خمینی )ره( در دستور کار قرار گرفت 

و قطعه زمینی در همین راستا خریداری شد.
زندی نیا خاطرنشان کرد: زمین نیروگاه اتمی در خیابان امام 
مانده در حالی که  بلاتکلیف  با کاربری فضای سبز سال ها 
یکی از بهترین نقاط جهت ایجاد پارک و پارکینگ طبقاتی 

است.
شهرداری  لایحه  با  شورا  راستا  همین  در  کرد:  تصریح  وی 
پیرامون خریداری این زمین و اختصاص آن به فضای سبز 
مدیران  از همکاری  دارد  موافقت کرد که جا  پارکینگ  و 

نیروگاه اتمی در این زمینه قدردانی کرد.
به  امید  خانه  احداث  طرح  گفت:  ادامه  در  شورا  سخنگوی 
عنوان مرکزی برای فعالیت های فرهنگی، اجتماعی ورزشی 
بازنشستگان سال ها در شهر بوشهر عملیاتی نشده بود و یکی 
بود، زیرا  از مدیریت شهری  بازنشستگان  از مطالبات جدی 
تنها مرکز استان بدون خانه امید بودیم که از همین رو شورا 
با لایحه شهرداری جهت اختصاص ۵۰۰ متر زمین در پارک 

شغاب جهت احداث خانه امید موافقت کرد.

 

استان هرمزگاناستان هرمزگان
استاندار هرمزگان:

هرمزگان دروازه ورود کشورهای 
آسیای مرکزی به اروپا و دیگر 

کشورهای آسیایی است

 
استاندار هرمزگان با بیان اینکه امنیت سرمایه گذاری در این 
استان را تضمین می کنیم، گفت: هرمزگان با زیرساخت های 
آسیای  کشورهای  و  قرقیزستان  ورود  دروازه  قوی،  بسیار 

مرکزی به اروپا و دیگر کشورهای آسیایی است.
به گزارش ایلنا، مهدی دوستی در دیدار با  مشاور رئیس جمهور 
اظهار  قرقیزستان،  دولتی  هلدینگ  مدیره  هیئت  رئیس  و 
اصلی  راهبرد  دو  منطقه ای،  دیپلماسی  و  ترانزیت  داشت:  
تأکید  رئیس جمهور  آقای  شخص  و  است  سیزدهم  دولت 

ویژه ای در این خصوص دارد.
هیئت  با  که  مباحثی  و  موجود  روند  داشت:  بیان  وی 
موضوع  دو  این  از  تلفیقی  است،  انجام  حال  در  قرقیزستانی 
تأمین کالاهای  برای  را  ثباتی  با  مسیر  داریم  و تلاش  بوده 
از  کالا  صادرات  و  واردات  بخش  در  قرقیزستان  موردنیاز 

طریق بندر شهید رجایی فراهم کنیم.
بین دو  اراده قوی که  به  با توجه  استاندار هرمزگان گفت: 
طرف وجود دارد، اتفاقات خوبی برای توسعه تعامل تجاری و 
اقتصادی بین دو کشور در حال وقوع است که نمود عینی آن 
نشست امروز با رئیس هلدینگ دولتی و مدیران زیرمجموعه 
این شرکت بزرگ قرقیزستانی و رایزنی درخصوص توسعه 
به  قرقیزستان  کرد:  تصریح  است.دوستی  بندری  ارتباطات 
هرمزگان  استان  در  دولتی  هلدینگ  دفاتر  راه اندازی  دنبال 
دو  روابط  توسعه  برای  جدیدی  مسیر  می تواند  که  است 
کشور باشد.وی یکی از برنامه های دولت را توسعه ترانزیت 
هیئت  ورود  برای  زمینه  نخست،  گام  در  و گفت:  برشمرد 
شهید  بندر  موجود  اراضی  در  قرقیزستانی  سرمایه گذاری 
رجایی فراهم و در فاز بعدی اراضی پسکرانه این بندر مهم 

برای توسعه فعالیت های ترانزیتی مهیا می شود.
استاندار هرمزگان بیان داشت: آمادگی لازم برای رفع موانع 
شهید  بندر  زیرساخت های  از  بهره برداری  و  سرمایه گذاری 
رجایی وجود دارد و علاقه مند هستیم زودتر به نتیجه برسیم.

برنامه  و  استان  معدنی  ظرفیت های  به  اشاره  با  دوستی 
کشور،  فولاد  نخست  جایگاه  به  دستیابی  برای  هرمزگان 
درخصوص سرمایه گذاری مشترک برای توسعه فعالیت های 
اعلام  مس  و  منگنز  کرومیت،  سنگ آهن،  معادن  با  مرتبط 
آمادگی کرد و افزود: مذاکرات فنی با هیئت قرقیزستانی در 

این حوزه را می توانیم هر چه زودتر شروع کنیم.
رایزنی های  و  رسمی  دیدار  دومین  این  است،  ذکر  به  لازم 
استاندار هرمزگان طی سه ماهه اخیر با هیئت های قرقیزستانی 

است.

بندر شهید رجایی

مشاور رئیس جمهور قرقیزستان:

فعال سازی ترانزیت از طریق 
بندر شهید رجایی به کشور 

قرقیزستان مهم است
 

ظرفیت  فعال سازی  گفت:  قرقیزستان  رئیس جمهور  مشاور 
ترانزیت از طریق بندر شهید رجایی، از نظر سیاسی و اقتصادی 

پروژه مهمی برای کشور قرقیزستان محسوب می شود.
به گزارش ایرنا، تنگیز بولتوروک ایاپ برگن اولو در دیدار 
با مهدی دوستی استاندار هرمزگان اظهار داشت: امکانات و 
ظرفیت های بندر شهید رجایی نه تنها برای قرقیزستان بلکه 
و  است  اهمیت  حائز  مرکزی  آسیای  همه کشورهای  برای 

می تواند یک اولویت باشد.
بر  هم اکنون  قرقیزستان  دولتی  هلدینگ  اینکه  بیان  با  وی 
گفت:  است،  کرده  سرمایه گذاری  معدنی  پروژه   ۲ روی 
اولویت نخست ما اتمام این پروژه هاست اما در مرحله بعدی 
خواهیم  ورود  نیز  هرمزگان  در  سرمایه گذاری  موضوع  به 

کرد.
مشترک  سابقه  به  اشاره  با  قرقیزستان،  رئیس جمهور  مشاور 
فرهنگی و تاریخی دو کشور، اظهار امیدواری کرد: ورود به 
قرن جدید خورشیدی، سرآغاز ارتباطات گسترده و افزایش 
تعاملات اقتصادی، فرهنگی بین دو کشور ایران و قرقیزستان 

باشد.
میراث  صندوق  افزود:  اولو  برگن  ایاپ  بولتوروک  تنگیز 
قرقیزستان  دولتی  هلدینگ  زیرمجموعه  به عنوان  فرهنگ 
دو  روابط  ایران،  تاریخی  کتاب های  مطالعه  با  دارد  تلاش 
کشور را مورد مطالعه قرار دهد و با استفاده از منابع تاریخی 
ایران، تاریخ صحیح قرقیزستان را برای مردم و به ویژه نسل 

جوان بازگو کند.
اوکراین،  و  روسیه  میان  کنونی  تحولات  به  اشاره  با  وی 
گفت: این تحولات سیاسی باعث می شود روابط تجاری ایران 
که  کند  پیدا  بیشتری  توسعه  مرکزی  آسیای  کشورهای  و 
قرقیزستان تمایل دارد به عنوان پیشگام این حوزه عمل کند 

و روابط خود را با ایران گسترش دهد.
اوکراین  و  روسیه  بین  کنونی  تحولات  کرد:  تصریح  وی 
احتمال  و  است  تأثیرگذار  کشورها  بین  تجاری  روابط  بر 
اینکه استفاده از ظرفیت حمل و نقل روسیه کمتر شود بسیار 

بالاست و عمده ترانزیت کالا از مسیر ایران خواهد بود.
تأمین گوشت گوسفندی،  ارزان،  کار  نیروی  و  برق  تأمین 
آب معدنی و امکانات حوزه توریسم و گردشگری از جمله 
ظرفیت های قرقیزستان بود که مشاور رئیس جمهور و رئیس 
و   اشاره  آن  به  قرقیزستان  دولتی  هلدینگ  مدیره  هیئت 

آمادگی خود را در این خصوص اعلام کرد.
در این نشست تورداکن سی دیکف سفیر قرقیزستان و هیئت 
امور خارجه در هرمزگان،  نمایندگی وزارت  رئیس  همراه، 
و  بنادر  مدیرکل  هرمزگان،  استانداری  اقتصادی  مدیرکل 
مدیر  مدیره،  هیبت  رئیس  دستیار  هرمزگان،  دریانوردی 
منطقه ای، مدیر روابط اقتصادی خارجی و مدیر توسعه پایدار 
بیشکک،  آزاد  منطقه  مدیرکل  قرقیزستان،  دولتی  هلدینگ 
معاون اول مدیرکل شرکت دولتی قرقیز پوچتاسی و نایب 

رئیس دانشگاه ماناس نیز در این نشست حضور داشتند.

استان خوزستاناستان خوزستان

استاندار خوزستان: 

ساخت ورزشگاه بدون پارکینگ 
بی سلیقگی است

 
 

 
 
 

ورزشگاه   AFC به صحبت هایی اشاره  با  استاندار خوزستان 
نمی کند،  تأیید  پارکینگ  نداشتن  دلیل  به  را  فولاد  شهدای 
و  بلااستفاده  زمین های  و  سالن ها  استان  جای  جای  گفت: 
هم  بعد  دیده ام،  را  طویل  و  عریض  ورزشگاه های  همچنین 
می گویند به خاطر پارکینگ این ورزشگاه را قبول ندارند و 

این واقعاً یک بی سلیقگی است.
صادق خلیلیان در دومین جلسه شورای ورزش در سال ۱۴۰۰ 
که امروز هشتم دی ماه در استانداری خوزستان تشکیل شد، 
اظهار کرد: طبیعتاً یک سری ظرفیت ها در استان خوزستان 
در  خوبی  ظرفیت های  که  است  موجود  ورزش  بحث  در 
ابعاد مختلف هستند و باید بتوانیم این ظرفیت ها را به منصه 
از آنها در جهت توسعه ورزش قهرمانی و  ظهور رسانده و 
قهرمانی،  ورزش  زیربنای  که  چرا  کنیم.  استفاده  همگانی 
ورزش همگانی است و باید سلامت را در جامعه توسعه دهیم 
مردم  آحاد  بین  در  آوردن ورزش  کارها،  این  از  یکی  که 
است که بسیار مهم بوده و یک اولویت اساسی برای استان 
خوزستان تلقی می شود. باید در این زمینه برنامه های دقیق و 

منسجم طراحی شود و حساب شده حرکت کنیم.
به گزارش ایسنا، وی با اشاره به مسئولیت اجتماعی شرکت ها 

و مؤسسات در زمینه ورزش، گفت: تنها نیازمند این نیستیم 
که شرکت ها و مؤسسات پول به ورزش تزریق کنند و همین 
که تیم هایی را در رقابت های مختلف شرکت دهند این نیز 

در راستای ایفای مسئولیت اجتماعی است.
استاندار خوزستان عنوان کرد: در استان یک سری پروژه های 
ورزشی وجود دارد که به صورت زودبازده می توان آنها را 
بهره برداری رساند و باید این مهم در دستور کار قرار بگیرد، 
از  بتوانیم  تا  است  میان بر  راه  یک  پروژه ها  این  انجام  زیرا 
یک سری امکانات و ظرفیت های موجود استفاده کنیم. ضمن 
اینکه باید به تکمیل پروژه های نیمه تمام توجه کرده و این 
موضوع نیز در دستور کار قرار بگیرد؛ یعنی باید در ظرف 

کمتر از یک سال این پروژه ها را به بهره برداری برسانیم.
نماینده اهواز عنوان کرد؛

برای منشأ ریزگردهای خوزستان 
چاره اندیشی شود 

مسئولان  گفت:  اسلامی  شورای  مجلس  در  اهواز  نماینده 
خوزستان  ریزگردهای  خارجی  منشأ  بحث  در  باید  کشور 
کشور  ویژه  به  همسایه  کشورهای  با  و  بیندیشند  چاره ای 
مشکل  حل  آن  نتیجه  که  باشند  داشته  رایزنی هایی  عراق 

ریزگردهای استان باشد.
به  اشاره  با  مهر،  با  گو  و  گفت  در  حسینی  کریم  سید 
کرد:  اظهار  خوزستان  در  اخیر  هفته های  در  ریزگرد  وقوع 
ریزگردهایی که در چند وقت اخیر در شهرهای خوزستان 
است؛  شده  مشکل ساز  استان  مردم  برای  هستیم  آن  شاهد 

هرچند که عمده منشأ این ریزگردها خارجی بوده است.
خارجی  منشأ  بحث  در  باید  کشور  مسئولان  افزود:  وی 
کشورهای  با  و  بیندیشند  چاره ای  خوزستان  ریزگردهای 
که  باشند  داشته  رایزنی هایی  عراق  کشور  ویژه  به  همسایه 

نتیجه آن حل مشکل ریزگردهای استان باشد.
گفت:  اسلامی  شورای  مجلس  اجتماعی  کمیسیون  عضو 
از  برخی  منشأ  که  داشت  توجه  نکته  این  به  باید  البته 
گردوخاک های خوزستان، کانون های محلی و داخلی است و 

باید به حل این معضل نیز توجه جدی شود.
و  طبیعی  منابع  بودجه  بحث  به  باید  کرد:  عنوان  حسینی 
ریزگردها  مهار  بحث  در  اخیر  سال های  در  پروژه هایی که 
در دستور کار قرار داشته است، توجه ویژه شود تا اقدامات 
صورت بگیرد و  اقدامات در این حوزه نیمه تمام و رهاشده 
باقی نمانند و شاهد اثرگذاری هزینه های انجام شده در بحث 

مهار ریزگردها باشیم.
وی ادامه داد: اگر به این مسائل و مهار کانون های ریزگرد 
داخلی بی توجه باشیم، قطعاً مجدداً شاهد وقوع ریزگردها از 
استان  مردم  برای  مسئله  این  که  بود  خواهیم  کانون ها  این 

بسیار مشکل ساز است.
عضو کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی گفت: توجه 
به حل مسئله ریزگردها در خوزستان مسئله ای است که باید 
به جد در دستور کار مسئولان کشور قرار گیرد و به شکلی 

عمل شود که نتایج آن برای مردم قابل لمس باشد.

استان کهگیلویه و بویراحمداستان کهگیلویه و بویراحمد
  

معاون عمرانی استاندار کهگیلویه و بویراحمد:

2۰۰میلیاردتومان به بهسازی 
راه های روستایی کهگیلویه
و بویراحمد اختصاص یافت

 

 

 
و  کهگیلویه  استانداری  عمرانی  امور  هماهنگی  معاون 
اعتبار  تومان  میلیارد   ۲۰۰ سال جاری  بویراحمد گفت: طی 
اختصاص  استان  روستایی  راه های  تکمیل  و  بهسازی  برای 
یافته که تاکنون اقدامات مؤثری در این زمینه انجام گرفته 

است.
کمیسیون  نشست  در  حاجی زاده  کیامرث  ایرنا،  گزارش  به 
ایمنی راه های استان افزود: در یکسال اخیر اقدامات مؤثری 
در حذف نقاط حادثه خیز انجام شده که کمربندی یاسوج با 

۱۱.۲ درصد تلفات یکی از این محورها است.
و  کهگیلویه  استانداری  عمرانی  امور  هماهنگی  معاون 
این پروژه  به  اینکه ۳۰ میلیارد تومان  به  اشاره  با  بویراحمد 
اختصاص داده شده، افزود: راه و شهرسازی و پیمانکار قول 
دادند پنج کیلومتر از این کمربندی از سمت ورودی اصفهان 

تا پل مختار را تا اوایل سال آینده تکمیل کند.
وی ادامه داد: تونل گل زردون دیگر نقطه حادثه خیز استان 
که برای چهار خطه کردن آن مبلغ ۹ میلیارد تومان اعتبار به 
این پروژه اختصاص داده شده که در حساب راهداری است 

و هنوز پیمانکار پروژه مشخص نشده است.
این مسئول با اشاره به محور حادثه خیز تنگ چویل در  مسیر 
اعتبار  تومان  میلیارد  به دهدشت گفت: ۳.۵  که جاده سوق 
آغاز  را  کار  پیمانکار  و  داده شده  اختصاص  مسیر   این  به 

کرده است.

سرپرست جهاد کشاورزی شهرستان بیضا گفت: کشت گیاهان منداب و ماشک 
علوفه ای با هدف تأمین کود سبز، تغذیه اراضی کشاورزی، حاصلخیزی و حفظ 
رطوبت خاک و مبارزه با علف هرز در سطح 27 هکتار از زمین های کشاورزی 

این شهرستان انجام شد.
کشاورزی  جهاد  مدیریت  عمومی  روابط  از  طلوع  روزنامه  دریافتی  گزارش  به 
شهرستان بیضا، صدیقه مویدی بیان کرد: به منظور ترویج استفاده از کود سبز 
به عنوان جایگزینی مناسب برای کودهای شیمیایی در سال زراعی جاری حدود 
صورت  به  منداب  بذر  کیلوگرم   650 و  علوفه ای  ماشک  بذر  کیلوگرم   1000

رایگان بین کشاورزان این شهرستان توزیع شد.او اظهار کرد: سطح گیاه کود 
سبز کشت شده شامل: 12 هکتار بطور خالص ماش، 4 هکتار بطور خالص منداب، 
9 هکتار کشت مخلوط ماش و جو 2 هکتار کشت مخلوط ماش و منداب است 
که این گیاهان قبل از گلدهی به کمک دیسک به زیر خاک برده می شود و 
باعث افزایش هوموس و مواد آلی خاک می گردد.مویدی ضمن ابراز خرسندی 
یافته های  جدیدترین  ترویج  و  اجرا  بهره برداران،  توسط  نوآوری ها  پذیرش  از 
تحقیقاتی را عامل موفقیت در هر بخش دانست و گفت: پیش بینی می شود در سال 

زراعی آتی سطح  زیر کشت گیاه کود سبز در شهرستان افزایش یابد.

کود سبز در بیضا توسعه می یابد


